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Skive, den 24. januar 2024    

 

Høringssvar fra Fiskeristyrelsen 

 

Kære Goska Rasmussen. 

Det glæder os i Danmarks Naturfredningsforening, at du som formand for UTM, rykker 

for svar vedrørende forlængelsen af muslingeanlæg 65 og 98 nord for Sundsøre og 

anlæg 112 ved Mogenstrup.  

Ved denne høring ønskede vi fra DN på ingen måde forlængelse. Fjorden og vi har døjet 

længe nok med de pladskrævende og svinende anlæg – ja hvem rydder op på bunden, 

når anlæggene er slæbt ud af fjorden. Vi er ikke den eneste forening, der ser dem sendt 

ud af fjorden. 

I har fra Skive Kommunes side været præcise i høringssvar, bl.a. med ønsket om VVM-

redegørelse og krav om registrerings af høsten. Og I har stillet krav om, at rørene bliver 

undersænkede – godt. 

Det svar I har fået stiller Fiskeristyrelsen i et skidt lys. ”De har ikke forholdt sig ret 

meget til det, vi har sendt, og det lyder som et svar, de har hevet op af skuffen” udtaler 

Goska Rasmussen. Måske benytter de sig af kunstig intelligens i svar processen! 

 

Anders Bøge fortæller at ”man har fundet ud af, at muslinger har en meget lille effekt i 

forbindelse med at mindske kvælstof i fjorden. Jeg var faktisk overrasket over, at 

effekten var så lille”. 

Effekten er lille i virkeligheden, for der høstes slet ikke det, der forudsiges. Slet, slet 

ikke. Det er blevet til fake news, at det renser fjorden, for ingen kan se at Skive Fjord er 

blevet renere, de mange år der har været muslingeanlæg. 

I udkast til Havplan, der er i høring til 5/2, er endnu flere fjordarealer udlagt til anlæg. 

Selv helt inde i Skive Fjord. 

Derfor håber vi i DN også, at Goska Rasmussen og Anders Bøge får mere at skulle have 

sagt, når det gælder vores lokale farvand. 

Vi kan kun støtte jer heri. Rent Liv, siger vi. Men hvad gør vi med fjorden? Med det I 

udtrykker, er vi lidt på vej, og det er godt.  

Mvh 

Gorm Wæhrens, DN Skive-Salling, formand 


